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TÜRKİYE 14. MADENCİLİK 
KONGRESİ VE SERGİSİ 

ANKARA'DA YAPILDI... 
1 Odamızca 6-9 Haziran 1995 tarihlerinde 

Ankara'da düzenlenen Kongre'ye yurtiçi ve 
yurtdışından 430 delege katıldı... 

"1 Türkiye'de altın madenciliği ve sorunları 
konusunda özel bir oturum düzenlendi... 

1 Son oturumda Madencilik Fonu, sektörün 
geleceği ve özelleştirme konuları tartışıldı... 

1 Kongre süresince, Manuel Çıtak'ın yerinde 
çektiği fotoğraflardan oluşan 'Zonguldak'ta 
Madencilik : Bugünü ve Yatını" başlıklı bir 
sergi delegelerin ve ziyaretçilerin seyrine 
sunuldu... 

~l Sektörümüzdeki özel ve kamu kuruluşlarının 
ürünleriyle katıldığı Madencilik Sergisi de 
oldukça ilgi topladı... 

Odamızın düzenlediği Türkiye 
14. Madenci ik Kongresi ve Sergisi' 
6-9 Haziran 1995 tarihlerinde An-
kara'daki Millî Kütüphane sa
lonlarında gerçekleştirilmiştir.. 
Kongre'ye değişik ülkelerdengelen 
16 delege ile birlikte toplam 430 de
lege' katılmıştır. 20'si yurtdışından 
olmak üzere 71 bildirinin programa 
alındığı düzenlemede ancak 59 bil
diri sunulmuş ve tartışılmıştır. Bil
dirilerin tamamının yeraldığı bil
diriler kitabı Kongre öncesinde 
delegelere dağıtılmıştır. Kongre, 
camiafnızdar pek çok insanı bir 
araya getirerek, son bilimsel 
gelişmelerin ve madencilik prob
lemlerinin tartışılmasını 
sağlamıştır. 

Delegelerin ve misafirlerin büyük 
katılımı ile gerçekleştirilen açılış 
oturumunda Kongre'nin açılışını 
yapan Başkanımız Asım Kutluata, 
konuşmasının başında bu tür 
düzenlemelerin yararlarına 
değinmiş ancak,, asıl önemli olanan 

Kongre'de sunulan ve 
tartışılanların hayata geçirilmesi 
olduğunu vurgulamıştır. 
Araştırma ve geliştirme çabaları 
için tahsis edilen edilen kay
nakların çok kıt olduğu ülkemizde 
araştırmaların sınırlı olanaklarla 
gerçekleştirildiği söyleyen 
SnKutluata konuşmasına şöyle 
devam etmiştir: "...Gelişmiş 
ülkeler, sanayilerini kurabilmek 
için, önce öz kaynaklarını 
değerlendirip oluşturmuşlardır... 
Bugün ABD, AB ülkeleri ve Ja
ponya gibi gelişmiş ülkeler, 
büyük ölçekli sanayilerinin ana 
girdilerini oluşturan ve özellikle 
kendi topraklarında bulunmayan 
madenlerin ikmali için dış kay
naklara muhtaçtırlar. Bu nedenle, 
güvenli ve istikrarlı bir ham
madde ikmali açısından stratejik 
gördükleri bazı madenler için şok 
politikalar uygulamakta ve ayrıca 
Londra Newyork Metal Borsaları 
aracılığıyla Dünya Fiyatlarını de

netim altında tutmaktadırlar. Bor
salardaki dalgalanmalar zaman 
zaman ciddi boyutlarda fiyat 
düşmelerine de neden olmaktadır. 
Bu tablonun dünya madencilik 
sektöründeki olumsuz etkileri hemen 
kendini göstermekte ve bizim gibi 
ciddi hammadde politikaları 
oluşturamamış, günlük politakalarla 
yönetilen ülkelerde birçok ocağın 
kapanmasına bazılarının da ciddi 
krizlere girmesine yol açmaktadır. 

Dünya madenciliğinde gelişme ve 
değişmelerin ekonomik, teknolojik 
ve yapısal sorunlarını çözememiş 
olan ülkemiz madenciliğini çok 
yakından ilgilendirdiğini ve bu ne
denle ülkemiz madenciliğinin 
dünyadaki gelişmelere kapalı kal
madan, ulusal çıkarlar gözönüne 
alınarak desteklenmesi ve teşvik 
edilmesi gerektiği tezinin sa-

Sn. ismet Kasapoğlu açılış 
konuşmasını yaparken 
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vunucusu olduklarını belirten 
Sn.Kutluata. "onyıllardır maden ih
racatçısı bir ülke olan Türkiye Cum
huriyeti, izlenen yanlış ve eksik po
litikalar sonucunda günümüzde maden 
ithal eden bir ülke konumuna 
gelmiştir" sözleriyle de ma
denciliğimizin günümüzdeki durumunu 
vurgulamıştır. 

Son yılların devlet politikası haline 
gelen özelleştirme konusuna da 
değinen Sn.Kutluata özelleştirme po
litikasının sektörümüzü olumsuz yönde 
etkilediğini ve bu konudaki be
lirsizlikler aşılmadığı sürece de ma
dencilik sektörümüzün daha da olum
suz noktalara geleceği gerçeğini 
vurgulamıştır. Ayrıca Maden İşleri 
Genel Müdürlüğü'nün içinde bu
lunduğu olumsuzlukların giderilmesi, 
Taşocakları Nizamnamesi'nin ye
tersizliği ve bu konudaki hukuksal alt
yapının çözümlenmemesi, bilim ve 
tekniğin gereklerine uygun olarak 
işletilmeyen ocakların denetlenmesi 
için varolan tüzük ve yönetmeliklerdeki 
eksikliklerin giderilmesi, 
sektörümüzdeki istihdam sorunları, 
çalışanların özlük haklarının 
düzenlenmesi gibi yıllardır gündemde 
olan konulara birkez daha değinen 
Sn.Kutluata, konuşmasını şu sözlerle 
tamamlamıştır: "Bu seçkin platformda 
dile getirilen bilimsel ve teknolojik ko
nulara gereken önemin verileceği 
inancıyla Kongremize katkı koyan her
kese teşekkür eder, Maden 
Mühendisleri Odası adına saygılar 
sunarım." 

Yurt Madenciliğini Geliştirme Vakfı 
Başkanı Prof. Dr. Güven Önal, katma 
değer yaratmanın yolunun yeraltından 

geçtiğini; tüm özel sektör 
çalışmaları içindeki madencilik 
payının % 1.5 düzeyinde olduğunu; 
özel sektörün proje ve finansman 
sorunları bulunduğunu; buna 
karşın, turizm, otomotiv ve tekstile 
sunulan ayrıcalıkların % l'inin 
dahi madenciliğe tanınmadığını ve 
devleti küçültmek gerektiğini dile 
getirmiştir. 

Türkiye Madenciler Derneği 
adına konuşan Maden Y. Müh. 
İsmet Kasapoğlu, devletin ma
dencilik yapılmasını önlemek 
için gereken politikaları 
ürettiğini belirterek, bu uy
gulamalara örnek olarak MTA'nın 
öldürüldüğünü; her türlü tarım 
toprağında madencilik yapmanın 
yasaklandığını ve madenciliğin 

%67 oranında vergüendirildiğini 
göstermiştir. 

Açılış oturumuna CHP adına 
katılan Genel Bşk. Yrd. Ethem Can
kurtaran, sorunlara çözüm üretmekle 
sorumlu bir politikacı gibi değil , sade 
bir vatandaş tavrıyfa gündemdeki ko
nulardan şikayet etmeyi tercih 
etmiştir. 

Açılış oturumunun son 
konuşmacısı Enerji ve TK Bak. 
Müsteşarı Prof. Dr. Ahmet Gökçen, 
1994 yılı sonu itibarıyla madencilik 
sektöründeki ihracatıntoplam içinde 
% 1.5, ithalattaki payının da % 14.4 
olduğunu ve üretimin talebi 
karşılamadığını belirtmiştir. MTA'ya 
desteğin arttırılması, 
özelleştirilmenin gerçekleştirilmesi, 
yeni pazarlama şirketlerinin ku
rulması gerektiğini dile getirmiştir. 
Sn. Gökçen madenciliğin riskli bir 
sektör olması nedeniyle diğer 
sektörlere oranla daha fazla ilgiyi ve 
teşviği hakettiğini, bu anlamda ge
rekli yasal düzenlemelerin yapılması 
için çalışmaların sürdürüldüğünü dile 
getirmiştir. " 

Kongre esnasında çok büyük bir ilgi 
gören oturumlardan birisi de, 
başkanlığını Doç. Dr. İrfan Bayraktar 
ile Maden Y. Müh. Bülent Şentürk'üh 
yaptıkları "Türkiyede Altın Ma
denciliği ve Sorunlan"nın tartışıldığı 
oturumdu. Doç. Dr. İ. Bayraktar, 
yaptığı giriş konuşmasında, tüm 
hammaddeler gibi madenlerin de 
ÇED'e tabi olduğunu; Siyanürün doğa 
tarafından tanınıp bozunmasıyla r\fH3 




